
 
 

16 januar 2023 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1) Har Naalakkersuisut overvejet at gøre det muligt for fritidsjægere at indhandle sælskind i 

bestemte tidsperioder? 

2) Hvis fritidsjægere ikke må indhandle, hvad har Naalakkersuisut af begrundelse? 

(Medlem af Inatsisartut Mala Høy Kúko, Siumut) 

Begrundelse: 

Da jeg ikke har hørt det endelige svar fra Naalakkersuisut vedrørende mit spørgsmål i 2021, vil jeg 

gerne høre resultatet. Dengang spurgte jeg: Hvilke planer har Naalakkersuisut omkring 

fritidsjægernes indhandling af sælskind?1 

Svar 2: I Naalakkersuisuts servicekontrakt med Great Greenland indgår kun sælskind fra fangere 

med erhvervsjagtbevis. I perioder med mangel på sælskind har Great Greenland forsøgt – senest i 

2018 – at indhandle skind på kommercielle vilkår uden tilskud, men da der på en måned kun var 

blevet indhandlet ca. 300 skind, blev forsøget lukket. 

Der er løbende overvejelser om at udvide servicekontrakten til også at omfatte skind fra 

fritidsfangere. I den forbindelse kan der så f.eks. stilles krav om at kun personer med 

fritidsjagtbevis kan indhandle, at der kun kan indhandles bestemte skindtyper og evt. i bestemte 

tidsperioder, ligesom der kan sættes en begrænsning på antallet af skind. Samtidig skal det 

naturligvis sikres, at den pågældende EU-lovgivning (EU-sælforordningen) overholdes. 

Disse overvejelser kan evt. indgå i servicekontrakten. 

Jeg ønsker at modtage svaret inden der er gået 10 arbejdsdage. 

 

                                                           
1 https://ina.gl/documents/para3637/2021/spm/109_2021_Saelskind2_MHKUK_da.pdf 


